

**ZMATH 1994a.00067**

**Batanero, M.C.; Godino, J.D.; Steiner, H.G.; Wenzelburger, E.**

**A short report of an international survey on the preparation of researchers in mathematics education.**

ZDM, Zentralbl. Didakt. Math. 25, No. 6, 226-229 (1993).

Die Ergebnisse einer von Mitgliedern der internationalen Studiengruppe Theorie der Mathematikdidaktik ausgeführten Untersuchung werden vorgestellt. Das Hauptziel der Untersuchung war es, internationale Daten ueber die Ausbildung von Forschern auf dem Gebiet der Mathematikdidaktik zu erhalten und ein Informationsnetzwerk ueber Graduiertenprogramme auf diesem Gebiet aufzubauen. Die Forschungsarbeit bestand in der Entwicklung eines Fragebogens, der an Institutionen in der ganzen Welt verschickt wurde, sowie in der Analyse der eingegangenen Antworten. Insgesamt wurden 150 Frageboegen verschickt und 78 Antworten kamen zurueck. Fuenfzehn dieser Ruecklaeufe kamen von Universitaeten, die an diesem Netzwerk teilhaben wollen, selbst zur Zeit aber noch kein solches Programm haben. (orig.)

In this report we present the results of an international research study on the training of researchers in mathematics education. The study was carried out by some members of The International Study Group on Theory of Mathematics Education. The research consisted of developing a questionnaire which was mailed to numerous institutions all over the world, and the analysis of the answers which were received. The main objective of the study was to collect international data about the training of researchers in mathematics education and to establish an information network about graduate programs in the field. A total of about 150 questionnaires were sent out and 78 answers received. Fifteen of these answers came from universities that wish to participate in the network but which do not at present have a program. (orig.)

*Classification:* D25